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В статье анализируются международные акты, регламентирующие право на свободу собраний, а также 
законодательные акты Российской Федерации в сфере реализации прав на публичные мероприятия. Отра-
жены опыт и последствия применения права на свободу собраний в России и зарубежных странах. Изучена 
позиция Европейского Суда по правам человека относительно ограничений прав, регламентированных ст. 11 
Европейской конвенции по правам человека. Автором выявлены общие нарушения и ограничения прав на 
свободу собраний при их организации и проведении, определены основные причины таких ограничений. 
Приведены практические проблемы, с которыми сталкиваются организаторы и участники публичных меро-
приятий в России. Отражены некоторые недостатки российского законодательства в сфере реализации права 
на свободу собраний и даны предложения по их устранению.
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The article analyzes the international acts regulating the right to freedom of assembly, as well as legislative acts of 
the Russian Federation in the field of the exercise of rights to public events. Reflects the experience and consequences 
of the enforcement of the rights to freedom of assembly in Russia and foreign countries. The position of the European 
Court of Human Rights regarding the limitations of the rights regulated by Article 11 of the European Convention on 
Human Rights has been studied. The author identified common violations and restrictions on the rights to freedom of 
assembly during their organization and conduct, and identified the main reasons for such restrictions. The practical 
problems faced by the organizers and participants of public events in Russia are given. Some shortcomings of the 
Russian legislation in the sphere of the exercise of the right to freedom of assembly are reflected and suggestions are 
made for their elimination.
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